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GENERALFORSAMLING REFERAT 

23. februar2025, 11.30 i Langesøhallerne på adressen: Idrætsvej 7, 5462 Morud  

 

DAGSORDEN 

1) Valg af dirigent. 
 
2) Godkendelse af dagsorden. 
 
3) Bestyrelsens beretning om foreningens virksomhed i det forløbne år. 
 
4) Godkendelse af regnskab 
 
5) Planer for aktiviteter for det kommende år – herunder dato og sted for evt. kommende 
kåring 
 
6) Valg af formand eller næstformand (for 2 år) Valg af øvrige bestyrelsesmedlemmer – 
skiftevis på valg (for 2 år) 
 
- Kasser, Helle Frydenlund stiller op igen 
 
7) Valg til bestyrelsen  
 
8) Evt. kontingentændringer. 
 
9) Evt. vedtægtsændringer 
 
10) Evt. Indkomne forslag (såfremt disse er indkommet rettidigt) 
 
11) Eventuelt (der kan ikke vedtages noget) 
 
 

1 Valg af dirigent. Bestyrelsen foreslår Nadja Maria. Vedtaget 

2 Godkendelse af dagsorden Dagsorden godkendt og rettidig udsendt 

3 Bestyrelsens beretning om 
foreningens virksomhed i det 
forløbne år. 
 

Formand Henriette Husted fremlægger bestyrelsens 

beretning for året 2024 i Lusitanoforeningen Danmark. 

  

Året 2024 startede med: 

  

7/ 1 – Generalforsamling for medlemmerne, det blev afholdt 

i Århus samt med online link. 

• Beretning herfra kan læses på foreningen 

hjemmeside 

• Der opstod flere spørgsmål til den siddende 

bestyrelse, og det blev besluttet ikke at godkende 

regnskabet. 
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Efterfølgende opstod en del ”tumult” som udsprang af 

agendaen til generalforsamlingen. Agendaen var ikke 

udformet som i vedtægterne, og der opstod derfor bla spm 

om hvordan formanden skulle vælges. 

  

• mange meninger fik efterfølgende frit løb på den 

lukkede FB gruppe 

  

Det blev besluttet at få firmaet NP Account til at lave en 

gennemgang, og komme med en udtagelse om foreningens 

regnskab. 

( jeg vedhæfter bilaget fra ham ved denne beretning) 

Bestyrelsen har ændret de punkter han bemærkede, og det 

vil derfor, når i ser regnskabet betyde, at posteringerne er 

opdelt en del mere end i 2023, alt sammen for at få mere 

overblik over hvad vi bruger foreningen penge til. 

Derfor vil vi først til næste år have et tydliger 

sammenligningsbillede af årsregnskaberne. 

  

18/3 – Blev der på medlemmernes opfordring afholdt 

ekstraordinær generalforsamling. 

• Her blev der bland de opstillede kandidater ( Helle 

Vinge og Henriette Husted) stemt om 

formandsposten. 

  

  

6/4 - Årlig Kåring 2024, her var det planlagt ( ifølge 

vedtægterne) at kåringen skulle afholdes på Sjælland. Ved 

sidste tilmeldings dato var ingen heste tilmeldt. 

Bestyrelsen valgt derfor at tilbyde hjemme kåring – vi fik 6 

tilmeldinger, ruten på 900km blev lagt. (desv sprang 2 fra ) 

Dommeren fra Portugal blev afhentet i Kastrup, og rejste 

tilbage fra Billund. 

De 4 heste blev besøgt rundt i landet sammen med den 

portugisiske dommer –  vi var så heldige at alle 4 heste der 

blev fremstillet , blev kåret 

Hestene er: 

  

Imperatriz , Notibo, Rubia CDR og Quaresma do Ribtejo 

  

•  Tillykke til Familien Deleuran, Lisa Plambek, 

Ingeborg Kier, Nadja Maria 
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15/6 – Rid for Leif på Sjælland var planlagt til at skulle have 

være afholdt sammen med kåringen, men da vi måtte ændre 

Kårings modellen, så blev dette arrangement afholdt særskilt 

• Tak til Helle Vinge og Mette Eiersted som tog 

stafetten og stod for dette arrangement, hvor der var 

fuldt hus. 

  

29/6 – APSL årlige møde i Cascais Portugal, her er 

”Præsidents” for alle Lusitano foreninger i verden inviteret. 

Jeg fløj ned og deltog. Det var virkelig en god, informativ og 

givtig oplevelse, at Network med formænd fra mange andre 

landes foreninger. Vi fik vendt kårings modeller, avls mål og 

mange virkelig nyttige ting både under selve  mødet hos 

APSL, og efterfølgende under frokost og sammenkomst. 

  

  

7/9 – Sommerfest arrangement i forbindelse med Store 

Hestedag, - desv var der ingen tilmeldinger. 

• men stort ak til Nadja E og Helle F for at sætte dette 

initiativ i søen. 

  

Herefter startede planlægningen til Kåring 2025 

  

19/9 – Bestyrelsen udfærdigede et spørgeskema, som blev 

delt med medlemmerne, om input til sted og andre detaljer 

for kåringen. 

  

  

5/11 – Offentliggøres datoen for Kåring 2025 - dato, sted og 

format deles med medlemmer 

  

December – Helle F havde gennem længer tid arbejdet på 

en ansøgning til Landsudvalget om optagelse af Lusitano 

hesten, den fik hun sendt afsted – stor tak for arbejdet, vi 

venter spændt. 

 

Bestyrelsen har afholdt 11 bestyrelsesmøder i 2024, hvor der 

er ført referat af alle møderne, de er løbende lagt på 

hjemmesiden. 

  

Hjemmesiden er opdateret med lad os sige, de vigtigste 

informationer, vedtægter mm. Det er et punkt for 2025 at 

denne skal opdateres yderligere. 
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Vi har haft kontakt med Jørn som i mange år har opdateret 

det tekniske ved hjemmesiden, ( mod betaling) han har 

tjekket op på dette løbende. 

Ligeledes har vi fået hjælp fra Lucas Husted som har hjulpet 

med at få lagt referater, billeder mm på foreningens side. 

  

To bestyrelses medlemmer er desværre i 2024 trådt ud af 

bestyrelsen 

  

• i foråret valgte Anne-Katrine Kobberø som var 

næstformand at stoppe. 

  

• i efteråret valgte Helle Vinge af personlige årsager at 

træde ud. 

  

 Bestyrelsen valgte i april at ekskludere Julie 

Lundholdt fra foreningen. 

Foreningen modtog efterfølgende skrivelse fra advokat 

Advodan som repræsenterede Julie Lundholdt som 

omhandlede bla en faktura på 16.500,- hvor der var uenighed 

om betalingen – denne faktura blev i september frafaldet til 

både JL og til Foreningen, dvs at advokat Hjulman & Kaptain 

som havde udstedt fakturaen IKKE ønskede betaling fra 

nogen af parterne. 

  

Foreningen modtog i december mail om potentiel stævning 

på de resterende punkter i sagen. 

Stævning var ved årsskifte ikke modtaget. 

4 Godkendelse af regnskab Kasser: Helle Frydenlund 

Længere gennemgang af regnskab 

Regnskabet er enstemmigt godkendt.  

Større overskud ved udgang 2024 end året før. 

Der mangler indtægter til følregistreringer fra Nadja Marias 

føl i regnskabet 2024 

5 Planer for aktiviteter for det 
kommende år – herunder dato 
og sted for evt. kommende 
kåring 

Den årlige kåring foregår 26. april i Gram – der er pt. Tilmeldt 

14 Lusitanoer. I år bliver det ét sted til ét samlet arrangement. 

Hvis nogen har input til arrangementer er de meget 

velkomne.  

6 Valg af formand eller 
næstformand (for 2 år) Valg af 
øvrige bestyrelsesmedlemmer 
– skiftevis på valg (for 2 år) 

Helle Frydenlund er genvalgt til bestyrelsen som kasserer. 

Marita og Nadja Maria er valgt ind i bestyrelsen. 

Bestyrelsen foreslår Nadja Engelhardt son Næstformand. 

Nadja Engelhardt er valgt som næstformand. 

7 Valg til bestyrelsen Sammenlagt med punkt 6 

8 Evt. kontingentændringer. Dette punkt sammenlægges med punkt nr. 10 

9 Evt. vedtægtsændringer Dette punkt behandles under punkt nr. 10. 
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10 Evt. Indkomne forslag (såfremt 
disse er indkommet rettidigt) 

Alle indkomne forslag er indsendt rettidigt.  

 

Forslag er kommet fra Mette Eiersted, Helle Frydenlund og 

Tanja Mejlstrup.  

 

Pkt. 8: Prisændringer: Ændre indmeldelsesgebyret fra 200kr 

til 0kr. Forslaget er vedtaget for året 2025 med virkning fra 

dags dato. 

 

PKT. 9: Vedtægtsændringer: 

 

Punkt 2, Bestyrelsens drift af foreningen, stk. 6) nyt punkt, d:  

Forslaget er enstemmigt vedtaget. 

 

Punkt 3.1 stk. 3.2 kåring. Punktet er enstemmigt vedtaget. 

 

Punkt 4, stk. 3 medlemskab. Punktet er enstemmigt 

vedtaget. 

 

ANDRE FORSLAG: 

 

1. Der er i alt 19 stemmer for forslaget og 2 personer imod 

forslaget. 

 

2. Der er i alt 19 stemmer for forslaget og 2 personer imod 

forslaget. 

 

3A. Familie/Avlermedlemsskab: Enstemmigt vedtaget at vi 

ikke ændrer noget.  

 

3B. Ryttermedlemsskab. Der er i alt 19 stemmer for forslaget 

og 2 personer imod forslaget. 

 

3C.Interessemedlemsskab: Enstemmigt vedtaget. 

 

4. Pris hoppekåring: Forslaget er forkastet da det ikke er en 

del af vedtægterne. Det er op til bestyrelsen at prissætte. 

 

5. Fastsættelse af kåringsplads senest 30. oktober. Forslaget 

er enstemmigt vedtaget.  

 

 Evt. Opfordring til hingsteholdere at indføre rate opdelt betaling.  

Og overveje at sætte en favorabel pris det første år efter 

kåring. 

 

Formandens skulderklap: Helle Frydenlund. ”Dinero-prisen”  
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